
Zápis ze 7. jednání KSZM-MA21 ze dne 31.1. 2024 P10-042513/2024

ZÁPIS

ze 7. jednání Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 (KSZM- 
MA21),

které se konalo 31. ledna 2024 v budově úřadu MČ Praha 10, Vinohradská 
3218/169

Přítomní členové komise: RNDr. Tomáš Janík, Ph.D., Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Ing. Jana 
Komrsková, Renata Chmelová, Petr Kopecký, Bc. Jakub Fraj, Mgr. Karin Marques, Mgr. Marek 
Reimer
Online připojení členové komise: Ing. Jarmila Bendová
Omluvení členové komise: Mgr. Kateřina Plchová, Ing. arch, et Ing. Lubomír Bača, Mgr. Lucie 
Loučková, Bc. Kateřina Vávrová
Neomluvení členové komise: —
Hosté: Mgr. Alena Snelling
Jednání komise bylo zahájeno: 17:12
Dle §6 odst. 6 JŘ konstatováno: Komise je usnášeníschopná.

Program: schválené body jednání

1) Schválení programu 7. jednání KSZM-MA21
2) Vyhodnocení Plánu zlepšování 2023
3) Návrh Plánu zlepšování 2024
4) Shrnutí výstupů z Fóra mladých
5) Postup aktualizace SPUR
6) Různé, diskuse



Zápis ze 7. jednaní KSZM-MA21 ze dne 31.1. 2024 PlO-042513/2024

Průběh jednání komise včetně stanovisek

Jednání bylo zahájeno hlasováním o účasti hostů - Mgr. Alena Snelling - na jednání KSZM-MA21.

Procedurální hlasování o účasti přítomných hostů na 7. jednání KSZM-MA21.

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

Procedurální hlasování o schválení zápisu ze zasedání dne 7.12. 2023.

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Mgr. Tereza Hauffenová, MBA

Procedurální hlasování o návrhu na stanovení Mgr. Terezy Hauffenové, MBA 
ověřovatelkou zápisu.
Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0
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1. Schválení programu 7. jednání KSZM-MA21

Procedurální hlasování o navrženém programu 7. jednání KSZM-MA21.

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

2. Vyhodnocení Plánu zlepšování 2023

Členové komise byli v roce 2023 průběžně informováni o plnění Plánu zlepšování. Nyní je Plán 
zlepšování 2023 finálně dokončen. Plán je rozdělen do 3 oblastí, má celkem 14 aktivit. 3 aktivity 
jsou pokračující a budou zahrnuty i v Plánu zlepšování 2024. Jedná se o: Katalog adaptačních 
opatření ke zmírňování klimatické změny, Mikrodepo Zahradní Město, Audity udržitelného 
rozvoje. Detailní komentáře k jednotlivým projektům jsou součástí přiloženého Plánu zlepšování 
2023 (příloha č. 4)

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: -

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí vyhodnocení „Plánu zlepšování 
2023".

"KSZM-MA21 bere na vědomí vyhodnocení „Plánu zlepšování 2023".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0



Zápis ze 7. jednání KSZM-MA21 ze dne 31.1. 2024 P10-042513/2024

3. Návrh Plánu zlepšování na rok 2024

Radní Milan Maršálek informoval o přípravě Plánu zlepšování 2024 a vyzval přítomné, aby své 
náměty vkládali přímo do sdílené tabulky umístěné ve složce na Nextcloudu nebo posílali 
emailem na jeho adresu. Do nového plánu se promítnou projekty z roku 2023, dále jednotliví 
gesční radní rozhodnou o projektech za svou oblast, zařadí se i aktualizace strategických 
dokumentů, zapojení mládeže, generely veřejných prostranství. Plán zlepšování bude zachován 
ve stejné struktuře a během února bude kompletován. Předpokládá se, že plán bude předložen 
na březnovém zasedání Komise pro strategii Zdravého města a MA21 k projednání a schválení.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Petr Kopecký

17:25 příchod Renata Chmelová

4. Shrnutí výstupů z Fóra mladých

Koordinátor MA21 a programu Zdravé město, Milan Válek, nejprve krátce zmínil základní 
informace o průběhu samotného Fóra mladých. Účastnilo se ho 60 žáků základních a středních 
škol z Prahy 10, diskutovalo se u 6 tematických stolů, organizaci akce zajistil Sněm žáků Prahy 10. 
Přímo na akci se hlasovalo o 12, dle žáků, nejsilnějších námětech. Během několika dní po fóru 
byla spuštěna, pro ověření námětů, online anketa. Hlasování bylo ukončeno začátkem ledna a 
přišlo více jak 1000 odpovědí. Po odečtení neplatných hlasů je registrováno 963 odpovědí. 
Přehled výsledků je zahrnut v Závěrečné zprávě z Fóra mladých. Vedení městské části se 
zavázalo, že s výsledky bude dále pracovat. Začátkem února 2024 se uskuteční setkání Sněmu 
žáků s radními a vedoucími příslušných odborů. Předmětem schůzky bude diskuse k jednotlivým 
problémům, zpřesnění kompetencí a návrh, jak náměty posunout dál k jejich vyřešení. Pro 
realizaci odhlasovaných námětů budou potřeba finanční prostředky. Od března 2024 se otvírá 
skvělá příležitost pro jednotlivce i skupinky neorganizované mládeže získat finance v projektu 
Mládež kraji. Informace k tomuto projektu jsou na stránce https://praha.mladezkraji.cz/.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Mgr. Karin Marques, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Ing. Jana Komrsková, Renata 
Chmelová, Mgr. Marek Reimer, Petr Kopecký

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí výstupy z „Fóra mladých" a 
doporučuje RMČ P10 s výstupy dále pracovat.
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"KSZM-MA21
1. bere na vědomí výstupy z „Fóra mladých"
2. doporučuje Radě MČ Praha 10 s výstupy dále pracovat".

Pro 9

Proti 0

Zdrželi se 0

PŘIJATO

5. Postup aktualizace SPUR

Vedoucí oddělení strategického rozvoje a participace, Alena Snelling, seznámila přítomné 
s postupem aktualizace Strategického plánu udržitelného rozvoje. Zmínila, že s ohledem na 
vysokou finanční náročnost a pracnost nebude aktualizována analytická část strategie (toto 
proběhne při tvorbě nového plánu). Panuje shoda na zachování stávající formulace vize, na 
zohlednění priorit ze strategie hlavního města Prahy. Je navrženo personální složení 5 pracovních 
skupin, kde budou odborníci z úřadu, politici, zástupci městských firem a další. Skupiny jsou 
široké, jelikož se oblasti vzájemně prolínají. Bude nabídnuta možnost pro členy výborů a komisí 
přihlásit se do pracovních skupin. Pracovní skupiny budou mít k dispozici podklady z participace, 
výstupy z evaluace stávajícího strategického plánu jednotlivými odbory úřadu (vyhodnocení cílů, 
posouzení indikátorů), závěry demografické studie a rešerše koncepcí. Tyto výstupy se následně 
promítnou do návrhové a realizační části aktualizovaného strategického plánu. Setkání 
pracovních skupin je naplánováno na duben. Milan Maršálek doplnil, že se ve středu 17. ledna 
sešla Odborná skupina ke strategii a projednala všechny výše uvedené body. Dále informoval, že 
jednou z forem participace bude, mimo jiné, krátký dotazník pro veřejnost, ve kterém občané 
odpoví na otázky týkající se života na Desítce. Členové komise budou požádáni o úpravy a revizi 
tohoto dotazníku.

Podněty ze zasedání komise:

Diskuse: Ing. Milan Maršálek, Renata Chmelová, Mgr. Marek Reimer

17:47 odchod Ing. Jana Komrsková

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí dosavadní postup aktualizace 
„Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030".
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"KSZM-MA21 bere na vědomí dosavadní postup aktualizace „Strategického plánu 
udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

PŘIJATO

6. Různé, diskuse

• V lednu se za účasti zástupců z Prahy 10 konala Konference Národní sítě Zdravých 
měst

• Úřad MČ P10 zahájil projekt posuzující stav udržitelnosti budovy úřadu spojený 
s návrhem opatření

• Poradenství ohledně dotací - výzva z NPŽP č. 7/2023 Zakládání energetických 
společenství

• Termín příštího zasedání komise 13. 3. 2024 - Petr Kopecký a Mgr. Tereza Hauffenová, 
MBA se pravděpodobně nebudou zasedání účastnit

Jednání komise bylo ukončeno v 18:17 hodin.
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Jméno, příjmení a podpis předsedy

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

Jméno, příjmení a podpis ověřovatele zápisu

Jméno, příjmení a podpis tajemnice komise

Jana Martínková

datum vyhotovení zápisu
2. 2.2024

Součástí zápisu jsou stanoviska KSZM-MA21 č. 1 - č. 3 a Plán zlepšování 2023 



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 1

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/7/1/2024

ze dne 31.1. 2024
k „Vyhodnocení Plánu zlepšování 2023".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

vyhodnocení „Plánu zlepšování 2023".

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D. 

předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 2

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/7/2/2024

ze dne 31.1. 2024
k „Fóru mladých".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

výstupy z „Fóra mladých"

II. DOPORUČUJE

s výstupy z „Fóra mladých" dále pracovat.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
9 9 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.
předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 3

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/7/3/2024

ze dne 31. 1. 2024
k postupu aktualizace „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 

2020-2030".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

dosavadní postup aktualizace „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro 
období 2020-2030"

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.
předseda KSZM-MA21



příloha č. 4 Vyhodnocení Plánu zlepšování 2023

1. PARTICIPACE A PODNĚTY VEŘEJNOSTI

č. Opatření Realizace Odpovědnost Spolupráce

Pokračuje 

z min. 

období

Indikátor splnění-cíl Průběžné vyhodnocení

1 Dotazníková/anketní šetření a 
participativní setkání

Dotazníková šetření a ankety k aktuálním otázkám, 
dění a problémům MČ (revitalizace veřejných 
prostranství, plánovaná výstavba, obnova dětského 
hřiště apod.)

gesční radní, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace, gesční odbory

oddělení tiskové, další 
odbory ÚMČ, lokální aktéři

ANO Realizovány alespoň pět dotazníková/anketní 
šetření nebo participativních setkání

0 SPLNĚNO

- anketa a setkání s veřejností k rekonstrukci dětského hřiště v Bezručových 
sadech
- setkání s veřejností k revitalizaci Jeslí Jakutská
- Fórum mladých Prahy 10
- ověřovací anketa mezi žáky a žákyněmi škol na Praze 10
- dotazník procesů řízení a kvality ZŠ (vyplňují ředitelé škol)

2 Osvětové kampaně Kampaně na téma zkvalitňování veřejných služeb, 
ochrany životního prostředí a podpory zdraví (např. 
Desítka bez odpadů, Den Země, Týden udržitelného 
rozvoje aj.)

gesční radní, gesční 
odbory

oddělení tiskové, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace, další odbory 
ÚMČ, lokální aktéři

ANO Realizovány alespoň tři osvětové kampaně 
nebo významné osvětové akce

0 SPLNĚNO

- realizace kampaně Den Země
- Desítka bez odpadů
- Den sportu a zdraví
- Evropský týden udržitelného rozvoje

3 Spolupráce s mládeží Fórum mladých/zapojení mládežnických spolků do 
akce Adoptuj strom!

gesční radní, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace, gesční odbory

NSZM, oddělení tiskové, 
další odbory ÚMČ, lokální 
aktéři

ANO Uspořádání Fóra mladých/Noví zájemci 
v projektu Adoptuj strom z řad mládežnických 
spolků

0 SPLNĚNO

- 12.12. 2023 se uskutečnilo Fórum mladých
- Adoptuj strom - oslovení spolků ke spolupráci v říjnovém čísle měsíčníku 
Praha 10

4 Podpora kulturní identity MČ Realizace a podpora akcí a aktivit pro posílení 
kulturního dění ve čtvrtích Prahy 10, posílení 
sounáležitosti čtvrtí v rámci Prahy 10

gesční radní, odbor kultury 
a projektů

oddělení tiskové, další 
odbory ÚMČ, lokální aktéři

NE Realizovány alespoň dvě nové významné 
kulturní akce/aktivity / Realizace alespoň dvou 
akcí/aktivit ve dvou okrajových oblastech MČ

0 SPLNĚNO

- tematické roky (2023 - Josef Čapek)
- tematické vycházky
- aktivity k lidovým svátkům: Masopust, Martinské slavnosti
- letní divadlo na Zahradním Městě -
letní kino na Sídlišti Skalka
- letní scéna v Heroldových sadech

2. UDRŽITELNOST A CIRKULÁRNÍ EKONOMIKA

č. Opatření Realizace Odpovědnost Spolupráce

Pokračuje 

z min. 

období

Indikátor splnění - cíl

5 Katalog adaptačních opatření 
ke zmírňování klimatické 
změny

Vytvoření katalogu adaptačních opatření pro území 
Prahy 10

gesční radní, odbor 
životního prostředí

akademický sektor, další 
odbory ÚMČ

NE Navázání dlouhodobé spolupráce s vybranou 
oborovou univerzitou/fakultou

□ POKRAČUJE

- spolupráce s ČZU - nyní příprava memoranda o spolupráci (ověřena 
zkušenost z MČ Praha 2)
- finanční prostředky z MHMP na revitalizaci parků (IROP, spolupráce přes
MHMP) -
usnesení RMČ k rozšíření stromořadí v ulicích MČ (pozitivní reakce členů 
RHMP - dopis Z. Hřib, dopis J. Komrsková) -
vytipovány prostředky k inventarizaci sídelní zeleně (OPŽP) -
nové projekty i záměry pro adaptační opatření ke změně klimatu -
vytipovány lokality pro květnaté louky, odborná konzultace

6 Obědy pro seniory ve školách Nabídka cenově dostupných obědů pro inflací 
ohrožené seniory z Prahy 10

gesční radní, odbor 
školství

Školní jídelna Praha 10, 
oddělení tiskové

NE Realizace projektu alespoň v 1/3 desítkových 
ZŠ

0 SPLNĚNO

- Strašnice: ZŠ Hostýnská a ZŠ Olešská
- Vršovice: ZŠ Eden a ZŠ U Vrš. nádraží
- Zahradní město: ZŠ Švehlova a ZŠ Břečťanová

7 Mikrodepo Zahradní Město Zprovoznění cyklodepa ke snížení prostorové 
náročnosti doručování zásilek v dodávkách

gesční radní, odbor 
dopravy

PowerHUB, z.ú.; hl. m. 
Praha

NE Uzavření Memoranda o spolupráci 
s partnerem /Realizace záměru

□ POKRAČUJE

- uzavřeno memorandum o spolupráci se společností Power HUB z. ú.
- v Komisi pro dopravu projednána drobná redukce parkovacích míst na P+R 
parkovišti
- nyní jednání s TSK Praha o další technické realizaci



8 Komunitní energetika Seminář pro SVJ a další zprostředkování relevantních 
informací veřejnosti

gesční radní, odbor 
životního prostředí

oddělení tiskové, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace, lokální aktéři

NE Realizace semináře pro SVJ/Vydání série 
informačních zpráv na téma komunitní 
energetiky a šetrných úspor energie

0 SPLNĚNO

- uskutečněn seminář pro SVJ z Prahy 10
- druhý seminář je připravován
- publikovány informace o Nová zelená úsporám v měsíčníku P10

9 Komunální energetika Snížení energetické náročnosti budov MŠ a ZŠ/FVE 
na budovách MŠ a ZŠ

gesční radní, gesční 
odbory ÚMČ

další odbory ÚMČ NE Snížení spotřeby energií v budovách
s probíhajícím energetickým managementem/ 
Zahájen alespoň jeden nový projekt 
umožňující budoucí instalaci FVE

0 SPLNĚNO

- realizována fotovoltaika na budově Mateřské školy Bajkalská
- nabídka na připojení k projektu Pražského společenství obnovitelné 
energie s možností sdílení zkušeností energetických manažerů
- schválena Zpráva o energetickém managementu - doporučeno řešit až 9 
projektů s potenciálem energetické soběstačnosti (FVE a další opatření)
- probíhá soutěž na zateplení ZŠ Nad Vodovodem

10 SOCPOM - Sociální poradenské
centrum

Jednotné místo pro občany Prahy 10 na získání 
informací a kontaktů v sociální oblasti, poradenství 
klientům

gesční radní, odbor 
sociální

oddělení tiskové, další 
odbory ÚMČ

NE Zřízení SOCPOM 0 SPLNĚNO

- centrum bylo otevřeno ve staré budově na Vršovické, v listopadu 2023 
bude přestěhováno na Vinici spolu s odborem sociálním

3. STRATEGIE A KONCEPCE

č. Opatření Realizace Odpovědnost Spolupráce

Pokračuje 

z min. 

období

Indikátor splnění - cíl

11 Koncepce rodinné politiky Zpracování koncepce, aktualizace stávajícího 
podkladu

gesční radní, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace

oddělení tiskové, gesční 
odbory ÚMČ, lokální aktéři

ANO Zpracování koncepce a předložení na RMČ 0 SPLNĚNO

- schváleno usnesením č. 5/11/2023 Zastupitelstva MČ Praha 10

12 Audity udržitelného rozvoje
MA21

Vytvoření plánu pro zvýšení pozitivního hodnocení 
oblastí UR

gesční radní, oddělení 
strategického rozvoje a 
participace

gesční odbory ÚMČ ANO Zlepšení alespoň u 15 z 23 otázek, které byly 
hodnoceny experty na UR známkou -1 nebo -2

□ POKRAČUJE

- zpracována Průběžná zpráva za rok 2023 k auditům udržitelného rozvoje
- pro rok 2024 dochází k ročnímu moratóriu na kriteria MA21, systém bude 
s ohledem na strukturální změny příslušných oddělení MŽP a CENIA 
upravován, další informace jsou zjišťovány prostřednictvím kontakních 
osob na MŽP

13 Urbanistické studie Skalka Dokončení a schválení čistopisu Urbanistické studie 
(US) Skalka

gesční radní, Kancelář 
hlavního architekta

zpracovatel US, lokální 
aktéři

NE Schválení US/Další rozhodování v území v 
souladu s US

0 SPLNĚNO

- schválena usnesením č. 0126/RMČ/2023
- Komise územního rozvoje MČ Praha 10 rozhoduje v souladu se studií

14 Generel veřejných prostranství Příprava, projednání a zpracování zbývajících dílčích 
generelů veřejných prostranství (dGVP)

gesční radní, Kancelář 
hlavního architekta

zpracovatel dGVP, oddělení 
tiskové, další odbory ÚMČ

ANO Představen alespoň jeden nový dGVP 0 SPLNĚNO

- schválen Generel Sídliště Malešice a Skalky
- plánuje se Generel Starých Vršovic


